
بهنامشفافسازی،بهکامشفافیتزدایی!
آیا اطلاعات سامانه شفافیت شهرداری صحیح است؟ بررسی بخشی از اطلاعات انتشاریافته روی 

سامانه شفافیت شهرداری تهران، نشان داد 
که این اطلاعات اشتباه است. براساس این 
گزارش، شورای پنجم شهر تهران از زمان 
روی کارآمدن خود در سال ۹۶ »شفافیت« 
و اتاق شیشه ای را سرلوحه شعارهای خود 
قرار داد. در نگاه نخست به این سامانه، باید 
به همه اطلاعات انتشاریافته در آن اعتماد 
کرد، مگر آن که خلاف آن ثابت شود؛ اگرچه 
بررسی تک تک اطلاعات انتشاریافته روی 
این سامانه کاری وقت گیر است، اما برخورد 
با اطلاعات اشتباه یکی از پرسنل شهرداری 
که از اطلاعات صحیح آن باخبر هستیم، 
دلیلی می شود تا بگوییم از کجا معلوم که 
اطلاعات انتشاریافته سایر افراد که از شکل 

صحیح آن با خبر نیستیم، درست باشد؟!
برای نمونه در مقابل اطلاعات پرســنلی، 
علی عالی کردکلایی، مدیر روابط عمومی 
معاونت حمل ونقل و ترافیک شــهرداری 
تهران، دو عنوان شغلی درج شده است که 
یک عنوان نشان می دهد او از سال ۸۹ در 
سمت سرپرستی سازمان ورزش شهرداری 
تهران مشغول به کار است و در عنوان دوم 
نیز مدیر روابط عمومی شــرکت خدمات 
اداری شهر تهران است و در هیچ کدام هم 

جایگاه شغلی واقعی او درج نشده است. از 
سوی دیگر اگر فرض کنیم که این اطلاعات 
صحیح است، این وضع حاکی از دو شغله 
بودن این فرد است که آن وقت باید پرسید 

چرا مدیر دو شغله داریم؟!

علی عالی کردکلایی، مدیر روابط عمومی 
معاونت حمل و نقل و ترافیک شهرداری 
تهران، با بیان این که در گذشــته یکی از 
کارمندان سازمان ورزش شهرداری تهران 
بــودم، اظهار کرد: هیچ گاه سرپرســت یا 

رئیس این ســازمان نبودم. بــا اظهارات 
وی کاملًا محرز شــد که ایــن اطلاعات 
انتشاریافته در سامانه شــفافیت اشتباه 
اســت. حال این وضعیت نشان می دهد 
که سایر اطلاعات انتشاریافته روی سامانه 

شــفافیت هم قابل اعتماد نیســت و باید 
حقیقت سنجی شوند. برای این که بدانیم 
علت انتشار اطلاعات غلط و غیرقابل اعتماد 
روی سامانه شــفافیت چیســت، سراغ 
رئیس کمیته شفافیت شورای شهر تهران 
رفتیم. بهاره آروین، در پاسخ گفت: این که 
اطلاعات سامانه شــفافیت اشتباه است، 

حرف بی ربطی است. 
یک مــورد را بیاوریــد که نشــان دهد 
اطلاعات آن غلط اســت. بــرای اثبات، از 
اطلاعات پرســنلی علی عالــی، نام برده 
شد که آروین در پاســخ به او گفت: برای 
ما بیاورید تا پیگیری کنیم. اگر از اطلاعات 
واقعی نام برده، اطلاعاتی در دسترس نبود، 
اطلاعات ایــن مورد، به آســانی به عنوان 
داده هایی درســت و قابل اطمینان تلقی 
می شــد. در این شــرایط کــه انبوهی از 
اطلاعات مدیران شهرداری منتشر شده 
و درمورد بســیاری از آن ها هم اطلاعات 
قبلی نزد مخاطب وجود ندارد، اطمینان 
به اطلاعات انتشاریافته کاری ساده لوحانه 
اســت؛ به علاوه این که در این شرایط این 
ســامانه بیش از آن که »شفافیت سازی« 

کند، »شفافیت زدایی« می کند.
باشگاه خبرنگاران جوان

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس:

کشورمشکلاتفراوانیدارد
نمایندههادرمجلس
بیکارننشستهاند

»از نماینده هــا بپرســید در مجلس چه کار 
می کنند که اوضاع مردم آن قدر بد اســت«. 
این پرسش بسیاری از مردم به ویژه گروه هایی 
است که همه روزه درمقابل بهارستان تجمع 
می کنند. پرسشــی که بــا هرنماینده مطرح 
کردیم اغلب به طنز گفتنــد: »خودمان هم 
نمی دانیم چه کار می کنیم«! اما حقیقت این 
است که شاید دیگر برای بعضی از واکاوی ها 
دیرشده و اکنون زمان چاره جویی های عملی 
است. عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای 
اسلامی از معدود نمایندگانی است که با نگاهی 
عمیق تر به این مطالبه مردمی، پاسخ داد: یقیناً 
مردم حق دارند بدانند نماینده ای که برایش 
وقت گذاشتند و به او رأی اعتماد دادند، حالا 
درمجلس برای بهبود وضع زندگی شــان چه 
می کند. زهرا ساعی گفت: واقعیت امر این است 
که مشکلات مملکت بیش از آن چیزی است 
که می بینید. خدا گواه است وکلای شما بیکار 
ننشسته اند و 24 ســاعته درحال کار و انجام 
وظایف خود هستند. ساعی ادامه داد: یک سری 
از معضلات کشور سیســتمی بوده و شاید از 
همان ابتدا درست بنا گذاشته نشده است. از 
طرفی هم فشــارتحریم ها و جنگ اقتصادی 

بسیار جدی است. 
نماینده مردم تبریــز درمجلس دهم تصریح 
کرد: البته شــاید برخی از همــکاران گاهی 
حواس شــان از وظیفــه ای که دارنــد، پرت 
می شــود؛ اما این گونه نیســت که همه 2۹0 
نماینده دست روی دست گذاشته اند و هیچ 
کاری انجام نمی دهند. نمی توان کار نادرست 

تعداد انگشت شماری را به همه تعمیم داد. 
پرونده های فســاد مالی و اخلاقــی برخی از 
نمایندگان موضوع دیگری بود که با زهرا ساعی 

درمیان گذاشته شد. 
وی در این باره نیز اظهار داشــت: امیدواریم 
هیئــت نظــارت بررفتــار نماینــدگان نیز 
قوی ترعمل کند تا بالاخره در جایی تخلف ها 
و فسادها ریشه کن شود. وی افزود: متاسفانه 
فساد دربســیاری از جاها ریشه دوانده و برای 
شناسایی و برخوردهای ضربتی نیازمند تقویت 

هرچه بیشتر هستیم.

گفت و گو
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رئیس سازمان اورژانس کشور: 

پلمبمرکزآمبولانسخصوصی
کهسلبریتیجابهجامیکرد

شــهر خبر: رئیس ســازمان اورژانس کشور، 
از پلمب یک مرکــز آمبولانــس خصوصی که 
سلبریتی ها را جابه جا کرده بود، خبر داد. دکتر 
پیرحســین کولیوند اظهار کــرد: مرکزی را که 
این تخلف را انجام داده بود، شناســایی کردیم و 
بلافاصله مسئولان آن را به سازمان اورژانس کشور 
دعوت کردیم؛ پس از اثبات موضوع به طورموقت 
این موسسه را تعطیل کردیم. وی با بیان این که 
این موضوع به دســتگاه قضائی نیز ارجاع شد، 

گفت: تمام این موضوعات را بررسی می کنیم.

سرپرست پژوهشکده اقلیم شناسی بیان کرد:

وضعیتبارشباران
درمهروآبانماه۹۸

ایسنا: سرپرست پژوهشکده اقلیم شناسی گفت: 
بارش باران در شــهریور و مهرماه، در محدوده 
نرمال خواهد بود؛ اما در آبان  ماه بارش ها نسبت 
به بلندمدت کمی بیشتر از حد نرمال پیش بینی 
می شود. ایمان باباییان، با اشاره به نتایج آخرین 
نتایج مدل های هواشناســی، وضعیت بارش و 
دمای کشــور را طی ماه هــای آینده پیش بینی 
و اظهارکرد: بارش باران طی شــهریور و مهر در 
محدوده نرمــال پیش بینی می شــود البته در 
این مدت بارش در اســتان های ساحلی خزر از 
جمله گیلان و بخش هایی از شــمال غرب مثل 
اردبیل گرایش به کمتر از نرمــال دارد. به گفته 
این اقلیم شــناس، در مهر مــاه میانگین دمای 
کشور حدود یک درجه سانتی گراد بیش از نرمال 
خواهد بود که این مقدار در شرق کشور به حدود 

دو درجه سانتی گراد می رسد.

کوتاه از جامعه 

وجود ۷۰۰ دکل مخابراتی غیرمجاز در تهرانآخرین وضعیت لایحه تابعیت فرزندان متولد شده از زنان ایرانی
مهر: سخنگوی کمیسیون حقوقی و قضائی مجلس، آخرین وضعیت لایحه تابعیت فرزندان زنان ایرانی و رفع اشکالات آن را تشریح کرد. 
حسن نوروزی، درخصوص آخرین وضعیت لایحه اعطای تابعیت به فرزندان دارای مادر ایرانی گفت: شورای نگهبان یک اشکال امنیتی به 
این لایحه گرفته و همین امر موجب بازگشت دوباره آن به مجلس شده است. وی افزود: این اشکال در کمیسیون حقوقی و قضائی مجلس 
بررسی و در حال حاضر رفع شده است. وی تصریح کرد: با توجه به بررسی های مجلس و رفع اشکالات امنیتی لایحه، به زودی آن را برای 
نهایی شدن به شورای نگهبان ارسال خواهیم کرد. نوروزی اظهار داشت: برای تأمین مسائل امنیتی کشور و عدم بروز برخی مشکلات 
ناشی از تصویب لایحه مذکور، باید به فرزندان ذکر شده در لایحه، تابعیت کنترل شده اعطا کنیم. وی خاطرنشان کرد: یکی از اشکالاتی 

که پیش تر به این لایحه گرفته شده بود، موضوع ازدواج شرعی بود.

ایسنا: عضو شورای شهر تهران با بیان این که ۷00 مورد دکل مخابراتی غیرمجاز در سطح شهر وجود دارد که نسبت به جمع آوری برخی از 
آن ها اقدام شده و برخی دیگر هم به زودی جمع آوری خواهند شد، گفت: دکل های مخابراتی به چند دلیل از جمله نداشتن مجوز، قدیمی 
بودن و عدم رعایت فاصله استاندارد از ساختمان های اطراف جمع آوری می شوند. ناهید خداکرمی افزود: دکل هایی که در نزدیکی مدارس، 
مراکز آموزشی یا بیمارستان ها قرار دارند، باید جمع آوری شوند. وی گفت: ممکن است آنتن یا دکل مخابراتی از استحکام لازم برخوردار 
نباشد که این مشکل فنی است و بیشتر به آنتن هایی مربوط می شود که در گذشته بدون مجوز نصب شدند؛ زیرا آنتن های دارای مجوز، همه 
استانداردهای موجود را رعایت می کنند. خداکرمی تصریح کرد: در برخی از موارد هم تمام ضوابط و استانداردها برای نصب دکل رعایت 

شده، اما چون این موضوع برای اهالی محل بار روانی دارد، با آن ها وارد مذاکره می شویم و اگر قانع نشوند دکل را جمع آوری می کنیم.

عکس خبر 
خشتِ زندگی؛ روایتی از کوره های آجرپزی
در جایی نزدیکی مرکز گلستان، در کنار زمین 
حاصل خیز و در جوار تپه های رسی یکی از بزرگ ترین 
مراکز تولید آجرهای سنتی گلستان فعال است. 
کارگران تپه را می کنند، خاک را الک می کنند، الک ها 
را گودال کرده و آب می ریزند تا جان مایه خشتی را 
فراهم کنند .  مهسا صفری/ خبرگزاری مهر

هفتمین نمایشگاه گل و گیاه کرج
هفتمین نمایشگاه گل و گیاه  با حضور بیش از صد 
تولیدکننده گل و گیاه در زمینه های دستاوردهای 
تولیدکنندگان گل های شاخه بریده، گیاهان 
آپارتمانی و فضای باز،  لوازم و ادوات باغبانی و انواع 
گلدان تا هشتم شهریورماه ادامه دارد. 
عارف فتحی/   خبرگزاری مهر  
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